
 ZÁPIS č. 2 (68) 
 z jednání Akademického senátu VUT ze dne 27. ledna 1998 

 konaného v zasedací místnosti rektora, Kounicova 67a v Brně 
 
 
Přítomni:   viz presenční listina (celkem 20 senátorů) 

Omluveni:  Kotas/FCH, Balátě/FT, Kozák/FaME, Kříž/FP 

Neomluveni: 

 
PROGRAM:  
1. Kontrola zápisu a úkolů 
2. Složení slibu nově zvolené zástupkyně do studentské  komory AS VUT z FAST 
3. Informace o ÖMV a rozpočtu VUT na rok 1998 - kvestor  Černý 
4.  Informace o čerpání celoškolských fondů v roce 1997  - prorektor Kadrnožka 
5.  Vyjádření členů legislativní komise AS VUT ke schválení předloženého Statutu Fakulty che-

mické a jeho  příloh 
6.  Vyjádření členů legislativní komise AS VUT ke schválení předložené změny Statutu FaME 
7.  Různé 
 
Ad 1) Kontrola zápisu a úkolů 
Úkol 18.1 
Obnovit jednání s firmou OMV, s. r. o. k uzavření nové smlouvy 
Úkol trvá do předložení nového návrhu. 
  

Úkol 1.1/98 
Zpracovat rozbor výsledků hospodaření jednotlivých fakult a rektorátu VUT za rok 1997 
Zajistí: Ing. Pěnčík 
Termín: po zpracování 13. uzávěrky 

Úkol 1.2/98 
Zpracovat dodatek Konkursního řádu VUT v návaznosti na změny, které na VUT proběhly 
Zajistí: prorektor Kadrnožka 
Termín: 10. 3. 1998 
Průběžnou informaci podal prorektor Kadrnožka - viz bod 4) 
 
Ad 2) Složení slibu nově zvolené zástupkyně do studentské  komory AS VUT z FAST 
Slib člena AS VUT složila a podepsala nově zvolená zástupkyně z FAST Ing. Barbora Kopečná. 
 
Ad 3) Informace o ÖMV a rozpočtu VUT na rok 1998 - kvestor  Černý 
Kvestor Černý podal podrobný rozbor původní uzavřené smlouvy s firmou ÖMV - materiál bude 
spolu se znaleckým posudkem, zpracovaným ředitelem ÚSI, přílohou zápisu z dnešního zasedá-
ní. Platnost stavebního řízení je vázána na platnost původní nájemní smlouvy, zrušení smlouvy je 
proto pro ÖMV nepřijatelné. Kvestor požádal členy AS VUT o zvážení změny rozhodnutí 
z minulého zasedání AS VUT, které ukládá jednat s firmou ÖMV a uzavřít smlouvu novou.  
Ing. Zmrzlý se dotázal senátorů, zda jsou ochotni diskutovat o revokaci svého rozhodnutí. 
 
Hlasování: 
Pro - 11 hlasů, přijato nadpoloviční většinou přítomných. 
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UAS 1 
AS VUT se rozhodl znovu diskutovat o změně svého rozhodnutí UAS 2 z jednání AS VUT č. 1 
(67) ze dne 13. ledna 1998. 
 
DISKUSE: 
V diskusi vystoupili Doc. Hlavenka, Prof. Němeček, Doc.Werner, Mgr. Božek a Doc. 
Münsterová. Senátoři projevili názor, že nesouhlasí se změnou usnesení z minulého zasedání AS 
VUT. Připustili možnost další diskuse při předložení nového návrhu dodatku smlouvy, ve kterém 
budou dostatečně zohledněny všechny čtyři body navržené EK AS VUT na zasedání EK dne 6. 1. 
1998 a přiložena písemná stanoviska ÚHA a firmy ÖMV. Doc. Hlavenka navrhl, aby prorektor 
Hobst předložil AS VUT generel všech volných pozemků VUT. Kvestor sdělil, že existuje se-
znam nevyužitých pozemků, ke kterým má VUT právo užívání, ve kterém jsou zahrnuty 
i pozemky, na nichž jsou postaveny objekty s jiným majitelem. Na závěr bylo přistoupeno 
k hlasování s návrhem ponechání v platnosti usnesení z minulého zasedání. 
 
Hlasování: 
Kdo souhlasí s ponecháním v platnosti  rozhodnutí UAS 2 ze dne 13. ledna 1998? 
Pro - 20 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
 
UAS 2 
AS VUT ponechává své usnesení UAS 2 ze dne 13. ledna 1998 v platnosti. Současně však nevy-
lučuje možnost nového projednání, eventuálně revokace svého rozhodnutí za předpokladu, že mu 
bude předložen nový návrh dodatku, který bude respektovat podstatnou mírou požadavky EK ze 
dne 6. 1. 1998 ve vztahu k původní smlouvě a bude doplněn písemným stanoviskem ÖMV 
a ÚHA.   
 
Informace kvestora o finanční situaci na VUT a v ČR 
Kvestor informoval o ukončení poslední 13. uzávěrky VUT provedené za hlavní činnost a hos-
podářskou činnost. Oba výsledky  byly ukončeny s kladným výsledkem hospodaření.   
Výše státního příspěvku zatím nebyla MŠMT sdělena, první zpráva bude podána do konce tohoto 
týdne. Na ministerstvu proběhla řada změn - I. náměstkem ministra se stal RNDr. Vladimír Ros-
kovec, CSc., náměstkem ministra (skupina vědy a vysokého školství) se stal Doc. Ing. Jan Hálek, 
CSc. Další důležitá personální obsazení jsou: 
Ing. Tomáš Kopřiva - ředitel odboru 33 - odbor financování vědy a VŠ  
Ing. Vítězslav Vokáč - ředitel odboru investic (útvar 41). 
Doc. Ing. Václav Vinš, CSc. - vedoucí oddělení vysokoškolského vzdělávání (300). 
Doc. Ing. Zdeněk Antoš, CSc. - vedoucí oddělení rozvoje VŠ (301). 

Doc. Hlavenka připomněl kvestorovi svůj požadavek z minulého zasedání AS VUT přiřadit fon-
dy k pracovištím, které je čerpají. K urychlení přípravy rozpočtu VUT kvestor navrhl připravit 
osnovu finančního plánu na rok 1998 a osnovu analýzy hospodaření VUT v roce 1997 bez napl-
nění čísel. Materiál předloží členům Ekonomické komise AS VUT do 10. 2. 1998 a v dalším 
týdnu od 16. 2. - 20. 2. 1998 se uskuteční jednání EK za přítomnosti kvestora. Termín bude 
upřesněn.  
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Ad 4) Informace o čerpání celoškolských fondů v roce 1997   
           - prorektor Kadrnožka, prorektor Dub 
∗ Prorektor Kadrnožka  

Informoval AS VUT o čerpání Fondu VUT pro vědy a umění za rok 1997 a  vybraných pro-
jektech, Fondu aktivit vědy a umění v roce 1997 a dále o počtu podaných projektů na MPO 
v r. 1997 a přijatých GA ČR pro r. 1998 a  následující. Na závěr uvedl srovnání příspěvku na 
tvůrčí činnost u VUT a příbuzných škol - viz tabulky, které jsou přílohou zápisu z dnešního 
jednání AS VUT. Vědecká rada VUT projednala tyto materiály na svém zasedání minulý tý-
den a navrhla spojení Fondu VUT pro vědy a umění a Fondu aktivit vědy a umění do jednoho 
fondu, jehož součástí budou programy: 
a)  Podpora rozvojových vědecko-výzkumných projektů v r. 1998 - s důrazem na přísné výbě-

rové řízení a orientaci na mladé pracovníky do 35 let. 
b)  Podpora realizačních projektů - půjde o zapůjčení finančních prostředků na dopracování 

vývojových výsledků do prototypu, zapůjčené prostředky bude třeba vrátit. 
Senátoři vznesli dotaz na možnost seznámení s výsledky grantových projektů. Prorektor Ka-
drnožka informoval o zveřejnění výsledků ve sborníku Activity Report, který bude obsahovat 
veškeré výstupy a informace o uzavřených vědecko-výzkumných projektech. Tytéž informace 
budou k dispozici na Internetu na stránkách VUT, originály zpráv budou uloženy v knihovně.  
Doc. Münsterová, která je předsedkyní pracovní skupiny pro vědeckou činnost studentů Rady 
VŠ, informovala o provedení průzkumu zájmu studentů o vědecké a tvůrčí činnosti. Výsled-
kem bylo zjištění velkého zájmu o tuto činnost. Proděkani pro vědu a výzkum z mnoha fakult 
se vyslovili pro obnovení studentských vědeckých pomocných sil, neboť tento způsob dává 
možnost ocenění jak studentů, tak i učitelů.  
Následovala diskuse členů AS VUT, kteří vyslovili souhlas s názorem proděkanů a doporuči-
li, aby fakulty při užití svých mzdových prostředků počítaly s částkou, věnovanou na rozvoj 
vědecké činnosti studentů. Studenty zapojené do PVS je třeba platit průběžně a nikoliv je 
odkazovat až na odměnu na závěr semestru nebo roku, někdy i podmíněně, zda budou 
disponibilní finanční zdroje. Další možností jsou mimořádná stipendia, která mohou být 
udělována za vědeckou činnost studentů.  
Doc. Münsterová na závěr požádala prorektora Kadrnožku, zda by nemohla být AS VUT 
předložena informace o úspěšnosti VUT v získávání grantů  po fakultách s cílem dozvědět se, 
proč je VUT tak málo úspěšné (skryté lobování?) 

 
∗ Prorektor Dub 

Informoval AS VUT o čerpání Fondu vědecko-technických databází v roce 1997 a Edičního 
fondu VUT za rok 1997  - viz přiložené grafy. Fond vědecko-technických databází byl čerpán 
přesně v souladu se záměry fondu, podrobněji byli členové AS VUT informováni na svém vý-
jezdním zasedání dne 25. 11. 1997.  
Ediční fond v sobě zahrnuje náklady i výnosy ediční činnosti rektorátu VUT. Ve srovnání 
s původním návrhem byly tržby podstatně vyšší, než se předpokládalo - sponzorské příspěvky 
(např. ABB) a reklamy. Sponzoři přivítali možnost přispívat na jasně formulovanou celoškol-
skou ediční činnost VUT v Brně,  podporovanou  z tohoto fondu. 

 
Člen EK Doc. Hlavenka doporučil AS VUT přijmout informace prorektora Kadrnožky a prorek-
tora Duba o čerpání fondů. Všechny fondy byly čerpány v souladu s plánem a je účelné, aby byly 
vytvořeny i v příštím roce. Navrhuje pouze krátit dotaci VUT do Edičního fondu. 
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Hlasování o přijetí informací o čerpání celoškolských fondů VUT: 
Kdo souhlasí s přijetím informací o čerpání celoškolských fondů, přednesených prorektorem Ka-
drnožkou a prorektorem Dubem? 
Pro - 17 hlasů 
Zdržel se hlasování - 3 hlasy 
Proti - 0 hlasů 

UAS 3 
AS VUT  vyslechl informace o čerpání Fondu pro vědy a umění,  Fondu aktivit vědy a umění, 
Fondu vědecko-technických databází a Edičního fondu v roce 1997 a přijímá tuto informaci bez 
připomínek.  
 
Informace prorektora Kadrnožky o vypracování dodatku Konkursního řádu VUT 
Prorektor Kadrnožka ve spolupráci s Dr. Králíkem a Dr. Šauerem připravuje návrh Organizační-
ho řádu a dodatku ke Konkursnímu řádu VUT v návaznosti na změny, které na VUT proběhly 
a předloží jej členům LK AS VUT k projednání tak, aby mohly být v termínu do 10. 3. 1998 pro-
jednány a schváleny AS VUT. 
 
Informace prorektora Duba o vypracování Organizačního řádu SKM 
Prorektor Dub informoval o připravovaném Organizačním řádu SKM, který byl zpracován za 
brněnskou část, ale bylo rozhodnuto o vytvoření divize SKM ve Zlíně a čeká se na vytvoření 
Organizačního řádu pro SKM Zlín - připravuje prorektor Sáha ve spolupráci s Ing. Grulichem. 
V materiále je zapracována Kolejní rada studentů. Po zpracování obou částí bude materiál nepro-
dleně předložen AS VUT. 

Následovala krátká přestávka, 2 členové AS VUT odešli z jednání. 
 
 
Ad 5) Vyjádření členů legislativní komise AS VUT ke schválení předloženého  
           Statutu Fakulty chemické a jeho  příloh 
Mgr. Božek předal přítomným senátorům „Zprávu o projednání návrhu Statutu Fakulty chemic-
ké“ a její přílohu „Připomínky k návrhu Statutu Fakulty chemické“ z jednání legislativní komise 
AS VUT dne 23. 1. 1998. O některých připomínkách závažnějšího charakteru proběhla diskuse 
AS VUT a hlasování: 
 
Závažné připomínky k ustanovením Statutu FCH: 
 § 20, odst. 8, písm. c) - LK nesouhlasí s povinností člena akademického senátu „obhajovat usne-
sení AS“ 
Hlasování: 
Kdo souhlasí s tímto doporučením LK AS VUT ? 
Pro - 15 hlasů 
Zdržel se hlasování - 3 hlasy 
Proti - 0 hlasů 

§ 23 odst. 5 
Námitka proti volbě děkana na kratší než tříleté funkční období 
Hlasování: Jednomyslně přijato 
Závažné připomínky ke Studijnímu a zkušebnímu řádu: 
Čl. 12, odst. 1 -  Institut „zrušení studia“ nemá oporu ani v zákoně ani ve statutu fakulty a není 
jasný jeho smysl a dopad.... 
Čl. 15 odst. 2  - Vypustit nebo přeformulovat tak, aby byl jasný význam toho, co znamená „před-
nostní účast ve výuce“, resp. „optimální postupy“.... 
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Čl. 27 
Výklad předpisu nemůže provádět proděkan, ale orgán, který jej schválil...... Výkladem předpisu 
v souladu se schváleným předpisem  je oprávněn senát fakulty. LK navrhuje prováděcí předpisy 
minimalizovat a doporučuje jejich realizaci přímo ve Studijním a zkušebním řádu. 
 
AS VUT akceptuje připomínku k čl. 27 a doporučuje její realizaci ve studijním a zkušebnímu 
řádu fakulty. 
Hlasování: 
Pro - 18 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 
 
Zásadní připomínky k Volebnímu a Jednacímu řádu AS FCH: 
čl. 2 odst. 9 
AS VUT souhlasí s tím, že kandidáty má právo navrhovat každý člen akademické obce a podpo-
ruje stanovisko LK AS VUT. 
Hlasování: 
Pro- 18 hlasů 
Zdržel se hlasování - 0 hlasů 
Proti - 0 hlasů 

čl. 2 odst. 15 
Co se rozumí „vlastním algoritmem voleb“. Nepřijatelné ustanovení. 
Kdo souhlasí s připomínkou LK AS VUT? 
Pro - 16 hlasů 
Zdržel se hlasování - 2 hlasy 
Proti - 0 hlasů 

čl. 2 odst. 19 a 20 
LK navrhuje přemístit do základního textu statutu. Proces odvolání může být ve statutu přesně 
specifikován - LK doporučuje, aby způsob odvolání byl řešen. Shromáždění AO se může domlu-
vit, jakým mechanismem bude provedeno. 
Kdo souhlasí s návrhem LK AS VUT? 
Pro - 17 hlasů 
Zdržel se hlasování - 1 hlas 
Proti - 0 hlasů 
 
Připomínky k Volebnímu řádu do AS VUT 
čl. 2 odst. 1 a 4 
Volby do AS VUT a AS fakulty musí být naprosto nezávislé - LK doporučuje v tomto smyslu 
přepracovat.  AS fakulty může navrhnout svého kandidáta do AS školy, ale nesmí zamezit tomu, 
aby byl do AS VUT navržen i někdo jiný. 
 
Hlasování k připomínkám k Volebnímu řádu do AS VUT: 
Kdo souhlasí s doporučením LK AS VUT? 
Pro - 16 hlasů 
Zdržel se hlasování - 2 hlasy 
Proti - 0 hlasů 
 
Na závěr   AS VUT  hlasoval o celém materiálu předloženém LK AS VUT.   
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Pro - 17 hlasů 
Zdržel se hlasování - 1 hlas 
Proti - 0 hlasů 
 
UAS 4   
AS VUT přijal připomínky LK AS VUT k návrhu Statutu FCH, doporučuje FCH upravit  návrh 
Statutu s obzvláštním přihlédnutím ke specifickým bodům, o kterých AS VUT explicitně hlaso-
val. 
 
 
Ad 6) Vyjádření členů legislativní komise AS VUT ke schválení předložené změny  
           Statutu FaME 
Legislativní komise AS VUT projednala návrh předložené změny Statutu FaME na svém zase-
dání dne 23. 1. 1998 a doporučuje návrh přepracovat. Navržená změna řeší pouze jeden konkrét-
ní problém, ale nevystihuje specifiku problému celého. Mgr. Božek nabídl spolupráci s Ing. Ko-
zákem při zpracování nového návrhu. Ing. Rosman podá informaci na zasedání AS FaME. 
  
Ad 8) Různé 
∗ Ing. Zmrzlý seznámil senátory s abdikačním listem senátora Václava Skácela, studenta FaVU. 

AS VUT vzal abdikační list Václava Skácela na vědomí. Doc. Novotný informoval o přípravě 
doplňovacích voleb do AS FaVU a do AS VUT. 

∗ Prorektorka Zemánková pozvala přítomné senátory na slavnostní zahájení výstavy „12 let poté 
- záchrana a nové využití industriálních staveb“, které se uskuteční dne 3. února 1998 v 17:00 
hodin v aule rektorátu VUT. Výstava bude otevřena do 25. 2. 1998. 

∗ Ing. Zmrzlý požádal prorektorku Zemánkovou, aby na příštím zasedání informovala AS VUT 
o činnosti zahraničního oddělení za uplynulý rok 1997. 

∗ Doc. Münsterová informovala o průběhu jednání Předsednictva RVŠ dne 22. 1. 1998: 
⇒ Vysokoškolský zákon - za předpokladu, že bude dána důvěra vládě, je snaha dosáhnout 

schválení v Parlamentu do 20. 3. 1998. Ministr Sokol a všechny výbory Poslanecké sně-
movny mají kladný postoj k existenci ČKR a RVŠ. 

⇒ Zasedání navštívil ministr Sokol - jeho představy o školství jsou velice konkrétní a promyš-
lené, vystoupení bylo velmi zajímavé a podnětné. 

⇒ Rozpočet na rok 1998 - ministr Sokol informoval o možném posílení rozpočtu resortu 
školství především s ohledem na VŠ. Pro příští roky preferuje ministr tvorbu rozpočtu vy-
cházející primárně z požadavku jednotlivých resortů. Regionální školství nebude prefero-
váno, při tvorbě rozpočtu bude posuzováno na úrovni jiných subjektů spadajících do kom-
petence MŠMT. 

⇒ Dlouhodobé záměry VŠ budou důležitým dokumentem pro financování VŠ, je třeba jim 
věnovat větší pozornost, než dosud na základě zadání, které musí být MŠMT zpřesněno a 
musí vyplývat ze společenské objednávky na činnost VŠ. 

⇒ Hodnocení žádostí o projekty Fondu rozvoje VŠ na rok 1998 bylo ukončeno koncem listo-
padu 1997 za předpokladu snížení celkové částky z původních 200 na 140 mil. Kč. O po-
skytnutí této částky mělo být rozhodnuto v polovině prosince 1997.  Za předpokladu jejího 
dodržení budou projekty finančně zabezpečovány podle pořadníků sestavených 
v jednotlivých komisích Fondu rozvoje RVŠ. 

∗ Doc. Lhotáková stručně informovala o jednání Stavební komise dne 20. 1. 1998, kterého se 
zúčastnila v zastoupení Prof. Melchera. Doporučila požádat Ing. Smolíka o prezentaci vystou-
pení o Telekomunikační síti a Počítačové informační síti na VUT na některém příštím zasedá-
ní AS a informovala o připravovaném návrhu přestavby auly Q, který zpracovává Ing. arch. 
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Zemánek. Ing. Zmrzlý navrhl pozvat na příští zasedání AS VUT prorektora Hobsta, aby in-
formoval o připravovaných projektech a uskutečněných dislokačních záměrech VUT 
v minulém roce a plánovaných v roce 1998. 

 

Příští zasedání AS VUT se bude konat dne 24. února 1998 v 8.00 hodin v zasedací místnosti 
rektora VUT v Brně, Kounicova 67a. 

 
 
ÚKOLY: 
Úkol 2.1/98 
Připravit osnovu finančního členění rozpočtu 1998 a osnovu analýzy hospodaření VUT v roce 
1997 bez naplnění čísly. Tento materiál předložit k projednání členům Ekonomické komise AS 
VUT.  V týdnu od 16. - 20. 2. se uskuteční jednání EK za přítomnosti kvestora. Termín bude 
upřesněn a sekretariát AS VUT rozešle pozvánku na jednání EK.  
Zajistí:  kvestor Černý 
Termín: 10. 2. 1998 rozeslání materiálů 
 
Úkol 2.2/98 
Zpracovat generel všech pozemků a ploch s vytypováním možností a vhodnosti jejich perspek-
tivního využití. 
Zajistí:  prorektor Hobst 
Termín:  24. 2. 1998 v přehledu jako materiál pro eventuální zpřesnění 
 
 
 

Ing. Simeon Zmrzlý, CSc., v. r. 
                                                                                                                      předseda 
 
 
Zapsala: J. Cardová 
 
 
 
 
PŘÍLOHY: 
1.  Fond VUT pro vědy a umění - rok 1997 
2.  Fond VUT pro vědy a umění - vybrané projekty 
3.  Fond aktivit vědy a umění - čerpání v roce 1997 
4.  Počty podaných projektů na MPO v r. 1997 a přijatých projektů GA ČR 
5.  Srovnání příspěvku na tvůrčí činnost u VUT a příbuzných škol 
6.  Náklady Edičního fondu 1997 
7.  Výnosy Edičního fondu 1997 
8.  Čerpání z Fondu vědecko-technických databází v roce 1997 
9.  Pronájem pozemku, ke kterému má VUT v Brně právo hospodaření pro firmu ÖMV 
10. Znalecký posudek ÚSI  
 
 


